



Kirje

8.12.2023

VN/31709/2023
VN/31709/2023-OKM-1

Jakelussa mainituille

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen indeksitarkistus voimaan 1.8.2024

Tiedoksi kuntien varhaiskasvatuksesta vastaaville

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksuja on tarkistettu 4. joulukuuta 2023 annetulla opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoituksella (Opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoitus indeksillä tarkistetuista varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista, 1062/2023).

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulaissa (1503/2016) säädetään kunnan järjestämässä päiväkotijä perhepäivähoidossa perittävistä maksuista. Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain edellyttämät indeksitarkistukset asiakasmaksuun ja tuloarajoihin tehdään joka toinen vuosi. Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain muutoksella (1365/2022) tuloarajoja korotettiin 33 prosenttia 1.3.2023 alkaen. Asiakasmaksuihin ei tällöin tehty muita muutoksia.

Elokuun 2024 alusta tehtävän indeksitarkistuksen myötä varhaiskasvatuksesta perittävä enimmäismaksu on ensimmäisen lapsen osalta 311 euroa kuukaudessa ja alin perittävä maksu on 30 euroa. Toisesta lapsesta perittävä maksu on enintään 40 prosenttia nuorimman lapsen maksusta eli enintään 124 euroa kuukaudessa. Seuraavien lasten maksu on 20 prosenttia nuorimman lapsen maksusta.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulaki ei koske yksityisesti järjestettävää varhaiskasvatusta.

Tuloarajat ja maksuprosentit

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen tuloarajat muuttuvat indeksitarkistuksen vuoksi seuraavasti:

Perheen henkilö- määrä	Tuloaraja 1.3.2023 eu- roa/kk	Tuloaraja 1.8.2024 eu- roa/kk	Maksupro- sentti %
2	3 874	4 066	10,7 %
3	4 998	5 245	10,7 %
4	5 675	5 956	10,7 %
5	6 353	6 667	10,7 %
6	7 028	7 376	10,7 %

Yli kuusi henkisen perheen tuloarajaa korotetaan kustakin seuraavasta lapsesta 275 euroa 1.8.2024 lähtien (korotus nyt 262 euroa).

Postiosoite
Postadress
Postal Address
Opetus- ja kulttuuriministeriö

Käyntiosoite
Besöksadress
Office

Puhelin
Telefon
Telephone

Faksi
Fax
Fax

s-posti, Internet
e-post, Internet
e-mail, Internet

PL 29
00023 Valtioneuvosto

Meritullinkatu 10
Helsinki

0295 16001
+358 295 16001

09 135 9335
+358 9 135 9335

kirjaamo.okm@gov.fi

Enimmäismaksut

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen enimmäismaksut muuttuvat indeksitarkistuksen vuoksi seuraavasti:

	Nykyinen maksu euroina	Uusi maksu euroina 1.8.2024 alkaen
Enimmäismaksu	295	311
Toisen lapsen enimmäismaksu	118	124
Pienin perittävä lapsikohtainen maksu	28	30

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut on sidottu opetustoimen hintaindeksiin ja tulorajat ansiotasoindeksiin varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista annetussa laissa tarkemmin säädetyllä tavalla. Indeksien muutokset käyvät ilmi seuraavasta taulukosta.

Tarkistusperuste	Muutos %
opetustoimen hintaindeksi	5,45
ansiotasoindeksi	4,95

- Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulaki (1503/2016)
- Opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoitus indeksillä tarkistetuista varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista 1062/2023

Lisätietoja

Tarja Kahiluoto, opetusneuvos, puhelin: 0295 330 386, etunimi.sukunimi@gov.fi

Hanna Salokaarto, erityisasiantuntija, puhelin: 0295 330 231, etunimi.sukunimi@gov.fi

Ylijohtaja

Eeva-Riitta Pirhonen

Opetusneuvos

Tarja Kahiluoto